
CNSLR Fratia |  Revista Presei 11 martie 2021 1 

 

REVISTA PRESEI 

 

 

 Parlamentul a modificat ordonanța kurzarbeit: Angajatorii au posibilitatea 

să reducă cu până la 80% durata de muncă, salariile scăzând cu 25% în 

perioada respectivă / Legea merge la promulgare la președintele Iohannis 

Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, cu modificări, ordonanţa de urgenţă 

referitoare la kurzarbeit, care prevede că angajatorii au posibilitatea reducerii 

timpului de muncă a salariaţilor cu cel mult 80% din durata zilnică, săptămânală 

sau lunară prevăzută în contractul individual de muncă în caz de stare de urgență, 

alertă sau asediu. 

„Prin derogare de la prevederile art.112 alin. (1) din Legea nr. 53/2003 – Codul 

muncii (…), în cazul reducerii temporare a timpului de muncă, determinată de 

instituirea stării de urgenţă/ alertă/ asediu, în condiţiile legii, pe perioada stării de 

urgenţă/ alertă/ asediu, precum şi pe o perioadă de până la 3 luni de la data încetării 

ultimei perioade în care a fost instituită starea de urgenţă/ alertă/ asediu, angajatorii 

au posibilitatea reducerii timpului de muncă a salariaţilor cu cel mult 80% din 

durata zilnică, săptămânală sau lunară prevăzută în contractul individual de 

muncă”, prevede textul adoptat. 

În raportul Comisiei de muncă se precizează că este necesară extinderea măsurii de 

reducere a activităţii de la 

50% până la cel mult 80%, deoarece s-a constatat că în perioada stării de alertă sau 

de urgenţă activităţile entităţilor economice au fost reduse cu mai mult de 50%. 

De asemenea, deputaţii au mai stabilit că acolo unde există organizaţii sindicale 

îndreptăţite să negocieze un contract colectiv la nivel de unitate, astfel cum acestea 

sunt definite în Legea dialogului social nr.62/2011, sau reprezentanţi ai salariaţilor, 

măsura de reducere a timpului de muncă se ia de angajator cu acordul organizaţiei 

sindicale îndreptăţite să negocieze contractul colectiv ori, în cazul în care aceasta 

nu există, cu reprezentanţii salariaţilor. 
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Reducerea timpului de muncă se stabileşte prin decizia angajatorului, pentru o 

perioadă de cel puţin 5 zile lucrătoare, cuprinse în perioada de 30 de zile 

calendaristice, începând cu prima zi de aplicare efectivă a măsurii. Reducerea 

timpului de muncă se aplică şi în cazul programului de muncă în ture, precum şi în 

cazul programului de muncă inegal. 

Decizia angajatorului privind reducerea timpului de muncă, programul de lucru, 

modul de repartizare a acestuia pe zile şi drepturile salariale aferente se comunică 

salariatului cu cel puţin 5 zile înainte de aplicarea efectivă a măsurii. 

Prin excepţie, comunicarea către salariat se face cu cel puţin 24 de ore anterior 

aplicării efective a măsurii, în cazul în care intervine o modificare a programului 

de lucru determinată de o creştere a activităţii angajatorului care necesită 

suplimentarea personalului sau în cazul în care se impune înlocuirea unui salariat 

care se află în imposibilitatea de a presta activitate conform programului său de 

lucru. 

Pe durata reducerii timpului de muncă, salariaţii afectaţi de măsură beneficiază de 

o indemnizaţie de 75% din 

salariul de bază brut lunar aferent orelor de reducere a programului de lucru. În 

situaţia în care bugetul angajatorului destinat plăţii cheltuielilor de personal 

permite, indemnizaţia poate fi suplimentată de angajator, fără ca această diferenţă 

să poată fi decontată. 

Indemnizaţia este suportată de angajator din capitolul aferent cheltuielilor de 

personal din bugetul de venituri şi cheltuieli al acestuia şi se achită la data plăţii 

salariului aferent lunii respective, urmând a se deconta, în cel mult 5 zile de la 

emiterea deciziei de reducere a orelor de lucru, din bugetul asigurărilor pentru 

şomaj, după îndeplinirea de către angajator a obligaţiilor declarative şi de plată 

aferente veniturilor din salarii şi asimilate salariilor din perioada pentru care se 

face solicitarea, în conformitate cu Legea Codul fiscal. 

Pe perioada de aplicabilitate a măsurii, salariatul beneficiază de toate celelalte 

drepturi prevăzute în contractul 

individual de muncă sau în contractul colectiv de muncă. 
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Angajatorul poate dispune măsura reducerii timpului de muncă şi poate solicita 

decontarea indemnizaţiei dacă sunt îndeplinite cumulativ condiţiile: a) măsura 

afectează cel puţin 10% din numărul de salariaţi ai unităţii; b) reducerea activităţii 

este justificată de o diminuare a cifrei de afaceri din luna anterioară aplicării 

măsurii sau, cel mult, din luna dinaintea lunii anterioare acesteia, cu cel puţin 10% 

faţă de luna similară sau faţă de media lunară a cifrei de afaceri din anul anterior 

declarării stării de urgenţă/ alertă/ asediu, respectiv 2019. 

În lunile în care se aplică reducerea timpului de muncă, angajatorul nu poate iniţia 

concedieri colective. 

Deputatul PSD Adrian Solomon a criticat prevederile adoptate, menţionând că 

acestea sunt mai mult în beneficiul angajatorului şi nu al angajatului. „Şomajul 

tehnic devine neinteresant pentru angajator”, a susţinut Solomon. 

Deputatul PNL Violeta Alexandru a acuzat PSD că doreşte ca românii să intre în 

şomaj. 

„PSD vrea să trimită românii în şomaj, să nu mai aibă locuri de muncă. Kurzarbeit 

este despre opţiunea pe care o are angajatorul ca să-i păstreze pe angajaţi alături, să 

lucreze şi să-i trimită acasă.(…) Kurzarbeit se aplică în toată UE. Nu veniţi cu fake 

news. Vreţi ca românii să nu mai aibă un loc de muncă”, a transmis Alexandru. 

Deputatul USR PLUS Oana Ţoiu a subliniat la o conferinţă de presă, după 

adoptarea actului normativ, că modificările aduse de Comisia de muncă, care se 

vor aplica după publicarea legii în Monitorul Oficial, au fost convenite în urma 

discuţiilor cu reprezentanţi ai sindicatelor, patronatelor, prezenţi al lucrările 

comisiei. 

„Se modifică timpul de lucru sau procentul de micşorare a timpului de lucru, de la 

50%, aşa cum este acum, până la maxim 80% (…). Dar aceasta se poate face doar 

cu acordul sindicatelor sau cu acordul reprezentanţilor angajaţilor, acolo unde 

aceştia există. (…) Pe perioada reducerii tipului de muncă, salariatul beneficiază de 

toate celelalte drepturi prevăzute în contractul individual de muncă sau în 

contractul colectiv de muncă, fiind eliminată restricţia de acordare a acestora 

proporţional cu timpul efectiv lucrat”, a spus Ţoiu. 
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Camera Deputaţilor este for decizional. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 Planul de Redresare blocat în Parlament. Cristian Ghinea : PNRR ”nu este 

Moș Crăciun” 

Premierul Florin Cîțu a declarat miercuri că PSD va trebui să explice Uniunii 

Europene de ce nu vrea ratificarea acordului privind majorarea contribuției la 

bugetul comunitar. „Astfel de șantaj nu funcționează cu mine. Social-democrații 

trebuie să le explice colegilor lor din Italia, din Spania, din Franța, care așteaptă 

foarte mult acest program, așteaptă mâine, de ce nu vor să ratifice acest proiect. 

(...) Dacă România nu ratifică, Uniunea Europeană nu se poate imprumuta și 

atunci PSD trebuie să explice UE de ce nu vrea să ratifice acest acord”, a spus 

premierul. Conform acestuia, în nicio țară, PNRR nu a fost votat în Parlament, ci 

a fost un atribut al Guvernului. „Suntem deschiși, ministrul Ghinea a venit în 

Parlament și a explicat în comise, a prezentat PNRR, noi vor prezenta public 

românilor, nu există tratament special pentru social-democrați”, a mai spus Florin 

Câțu după ce social-democrații au precizat că nu vor participa la ședința 

Legislativului în care urma miercuri să se ratifice Acordul UE, dacă Executivul nu 

va accepta o dezbatere în Parlament a PNRR. Marți, la o dezbatere aprtinsă pe 

tema Planului Național de Reziliență și Redresare în cadrul Comisiei de Afaceri 

Europene, ministrul Fondurilor Europene a prezentat stadiul în care se află 

guvernul și a răspuns unui tir de întrebări din partea parlamentarilor, în special 

din partea opoziției. Cristian Ghinea a lansat mai multe mesaje importante al 

căror numitor comun ar fi : nu ne mai permitem să ratăm și această șansă. 

În primul rând, ministrul Cristian Ghinea a ținut să prezinte un calendar clar și să 

înlăture temerile că România ar fi în urma altor state europene și ar fi fost déjà 

depunctată pentru proiectele prezentate. Ministrul a explicat că în prezent, tocmai 

pentru a se evita ca planul final să fie retrimis guvernului și pentru a se merge în 

direcția corectă, se poartă negocieri informale cu Bruxellesul pe propunerile de 

până acum. 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Negocierile oficiale vor începe în mai, urmând ca la vară Consiliul European să 

aprobe planurile fiecărui stat membru. Așadar, deocamdată se poartă discuții 

neoficiale cu Bruxellesul și au loc negocieri interguvernamentale privind 

procentele care vor merge către fiecare minister. Deocamdată s-a ajuns la un 

procent de 11 la sută pentru educație, 9 la sută pentru sănătate și 28 la sută pentru 

transport, fie el rutier sau feroviar.  

Ministrul Cristian Ghinea a recunoscut că ambițiile fiecărui minister sunt mari dar 

a avertizat că PNRR nu este un sac fără fund și, la final, de trecut vor trece doar o 

parte din proiecte. De asemenea, ministrul fondurilor europene a insistat că – de 

această dată – Bruxellesul vrea la schimb reforme profunde din partea României. 

”Știu că s-au creat foarte multe așteptări și foarte multe emoții și nu vă ascund 

faptul că PNRR a ajuns să fie tratat ca un fel de Moș Crăciun, toată lumea trimite 

scrisori către PNRR…Nu am încurajat această tendință. De câte ori am vorbit am 

pus accentual pe reforme, pe realismul investițiilor, pentru că e o foarte mare 

diferență între dorințe și costuri realiste și proiecte concrete…PNRR este un 

instrument de finanțare a reformelor”, a declarat Cristian Ghinea. 

Ministrul fondurilor europene a precizat că întregul plan se construiește tocmai pe 

ideea de reformă, fie că vorbim de reforma sistemului de pensii, o recomandare 

fermă a Comisiei Europene, de reforma sistemului de educație, de reformarea, 

digitalizarea și debirocratizarea administrației publice locale și centrale. 

De altfel, cum era previzibil, Cristian Ghinea a punctat succinct principalele 

direcții pe care se va merge : spre exemplu, digitalizarea va fi o componentă 

esențială în administrație și educație, solidaritatea social va fi parte a proiectelor 

din educație și sănătate, protecția mediului va trebui să fie și ea un fel de pat al lui 

Procust pentru multe proiecte care trebuie adaptate astfel încât să aibă o 

componentă ecologică, inclusiv construcția de autostrăzi. 

Aici a fost un alt punct sensibil. Ministrul a explicat că PNRR NU poate acoperi tot 

ce nu s-a făcut în ultimii 30 de ani și a explicat că va avea nevoie de sprijinul 

opoziției când va negocia cu Bruxellesul banii de autostrăzi care, altfel, nu se prea 

califică în ochii Bruxellesului la finanțare. 
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”Eu sper ca această dezbatere politică încinsă să nu ne slăbească poziția noastră ca 

țară pe chestiuni unde suntem cu toții de accord. Guvernul anterior a făcut o 

propunere de 4,5 miliarde pentru Rutier și acest guvern susține propunerea. Haideți 

să semnăm toți liderii politici o scrisoare către Comisia Europeană prin care să 

spunem că toate forțele politice sunt aliniate în spatele acestui proiect. Planul nu a 

fost gândit să acopere găuri istorice, faptul că noi nu am fost în stare ca țară să 

rezolvăm problema cu autostrăzile nu duce automat la aprobarea celor 4,5 

miliarde”, a avertizat ministrul Fondurilor Europene. 

De altfel, ministrul fondurilor europene a mai cerut sprijinul Parlamentului și 

pentru o serie de modificări legislative absolute necesare pentru ca o parte dintre 

proiecte să prindă viață : el a explica, spre exemplu, că în prezent împăduririle nu 

au loc pentru că mulți proprietari de terenuri se tem că, plantând copaci, vor pierde 

subvențiile agricole, aspect care ar putea fi lămurit în Parlament. 

Jocul Opoziției 

De partea sa, opoziția, prin vocea președintelui și vicepreședintelui PSD, Marcel 

Ciolacu și Sorin Grindeanu, a cerut transparență și dreptul de a vota planul final. 

Ambii lideri au amintit de votul pe buget și anexa care ar da câștig de cauză doar 

regiunilor controlate politic de putere și au insistat că vor garanții că acest lucru nu 

se va repeta în cazul PNRR. 

”Vă rog frumos să faceți un exercițiu de a vă pune în locul nostru. Cel puțin la 

buget, cu acea anexă 703 cu propuneri făcute pe genunchi și total ilegale…Este 

normal nouă să ne trezească suspiciuni și PNRR. Acest plan, indiferent cât de mult 

am țipa și ne-am certa la televiziuni, este planul de reziliență și redresare al 

României”, a declarat liderul social democraților. PSD a cerut astfel ca planul să 

fie supus la vot în legislativ. 

În replică, ministrul a insistat că nu se poate supune la vot planul pentru simplul 

motiv că acest lucru ar însemna să se bată în cuie niște cifre când, în realitate, votul 

final îl vor da Consiliul și Comisia Europeană. Totuși, Cristian Ghinea a promis o 

distribuție echitabilă a fondurilor la nivel territorial, vorbind de anumite procente. 

De asemenea, ministrul a promis un grad destul de mare de libertate autorităților 

locale să își fixeze prioritățile. 
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Mai mult, Cristian Ghinea vorbește de dorința de a schimba paradigma și de a 

schimba lucrurile de la nivel local, la firul ierbii, și nu de la nivel central. Mai mult, 

el a vorbit de implicarea societății civile în proiecte, ca o garanție că acestea vor fi 

cu adevărat necesare și bine construite. 

”Eu nu cred că guvernul central, că ministerele pot să modernizeze și să schimbe 

România singure, ba chiar aș putea spune că nu sunt cei mai pro-reformiști și mai 

bine informați actori din România și atunci am gândit mai multe domenii de 

intervenție care să plece de jos în sus : am gândit fonduri pentru UAT-uri (unități 

administrative teritoriale), am gândit fonduri pentru grupuri de acțiune locală și 

fonduri pentru organizațiile neguvernamentale”, a explicat ministrul. 

El a avertizat însă că, la nivel local, fiecare ar trebui să își stabilească bine 

prioritățile. De asemenea, ministrul a lansat un apel ca toate proiectele pentru care 

se cer bani să se și realizeze, dând exemplul mai multor proiecte lansate cu aplomb 

politic și lăsate să moară. 

Ca o concluzie, nimic nu este bătut în cuie și până la jumătatea lunii aprilie se vor 

finalize negocierile interministeriale urmând ca apoi Bucureștiul să intre direct în 

negocieri cu Bruxellesul care va puncta sau depuncta propunerile. Ministrul a 

promis că va continua să informeze Parlamentul asupra progreselor și să răspundă 

la orice interpelări pe tema PNRR. 

(Sursă : rfi.ro) 

 

 SURSE Klaus Iohannis l-a chemat la ordin pe Ludovic Orban 

Preşedintele Klaus Iohannis a discutat miercuri cu liderul PNL, Ludovic Orban, la 

Palatul Cotroceni despre Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă, cât şi despre 

aspecte care ţin de coaliţia de guvernare, au declarat surse politice, pentru News.ro. 

Întâlnirea între cei doi vine după ce şeful statului a avut întrevederi cu premierul şi 

membri ai Executivului pe tema PNRR, dar şi după discuţiile pe acest subiect între 

liderii coaliţiei de guvernare. 

Ludovic Orban a anunţat că subiectul principal de discuţie, în şedinţa de luni a 

coaliţiei de guvernare, a fost Planul Naţional de Rezilienţă şi Redresare. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ludovic-orban_88.html
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„Principalul subiect de discuţie în cadrul coaliţiei a fost structura Planului Naţional 

de Rezilienţă şi Redresare, care sunt reformele, care sunt măsurile, intervenţiile, 

practic ce urmează să fie utilizaţi, banii pe care îi vom obţine din facilitatea de 

Rezilienţă şi Recuperare. Am făcut paşi înainte. Sigur că faţă de poziţiile 

prezentate de formaţiuni, am discutat toate punctele şi am făcut paşi înainte şi într-

un timp cât mai scurt posibil vom ajunge la o formă pe care să o putem discuta cu 

preşedintele României şi să putem să o trimitem ulterior către Comisia Europeană. 

Mai sunt anumite sume care trebuie alocate către diferitele măsuri şi mai sunt vreo 

două-trei măsuri care sunt în discuţie”, a afirmat Ludovic Orban, luni la Parlament. 

Preşedintele Klaus Iohannis a afirmat, marţi după şedinţa de lucru de la Palatul 

Cotroceni cu premierul Florin Cîţu, vicepremierii Dan Barna şi Kelemen Hunor, 

cât şi mai mulţi membri ai Guvernului, că în PNRR vor fi prevăzute fondurile 

necesare demarării unor investiţii majore în unităţile de învăţământ de stat. 

„Am agreat, de exemplu, că este foarte important ca prin alocările viitoare, 

alocările bugetare, atât din fonduri naţionale, cât şi fonduri europene, zona de 

infrastructură educaţională să fie transformată într-o reală prioritate pentru noi toţi. 

În Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă, despre care am discutat în repetate 

rânduri, vor fi prevăzute fondurile necesare pentru demararea unor investiţii majore 

în unităţile de învăţământ de stat, pentru asigurarea acestor standarde de siguranţă, 

igienă şi calitate”, a declarat Klaus Iohannis. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul a prelungit starea de alertă în România. Circulația va fi 

restricționată în intervalul 22.00-05.00. Lista stațiunilor montane unde CNSU 

a propus limitarea gradului de ocupare 

Guvernul a aprobat, miercuri, prelungirea stării de alertă pe teritoriul României, 

cea mai importantă măsură fiind cea referitoare la restricţia privind circulaţia pe 

timp de noapte începând cu ora 22,00, faţă de 23,00, cât era până acum. 

"Astăzi s-a aprobat şi prelungirea stării de alertă. (...) Există o modificare 

importantă, aceea referitoare la circulaţia pe timpul nopţii, se reduce de la ora 

23,00 la ora 22,00, deci se introduce această restricţie.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/dan-barna_2844.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/kelemen-hunor_12.html
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Restul măsurilor rămân cam aceleaşi, aceasta este, din punctul meu de vedere, cea 

mai importantă măsură", a declarat prim-ministrul Florin Cîţu într-o conferinţă de 

presă, la Palatul Victoria. 

Decizia privind prelungirea stării de alertă a avut la bază hotărârea CNSU, adoptată 

tot miercuri, prin care s-a propus prelungirea stării de alertă începând cu data de 14 

martie. 

Comitetul pentru Situații de Urgență a propus prelungirea stării de alertă în 

România 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență a adoptat în ședința de astăzi 

Hotărârea numărul 16, prin care se propune prelungirea stării de alertă pe teritoriul 

României. CNSU propune modificarea intervalului orar în care este restricționată 

deplasarea în afara locuinței. Astfel, CNSU a propus ca interdicția sa fie valabilă în 

intervalul orar 22.00-05.00. De asemenea, Comitetul propune limitarea gradului de 

ocupare în 23 de stațiuni montane. 

CNSU propune limitarea gradului de ocupare a spațiilor de cazare din cadrul 

structurilor de primire turistică la cel mult 70% din capacitatea maximă a 

acestora, pentru spațiile de cazare dispuse în următoarele localități/zone în 

care se practică schiul sau alte sporturi de iarnă: 

- Azuga, Bușteni și Sinaia din județul Prahova; 

- Băile Tușnad, Borsec, Băile Homorod, Harghita-Băi din județul Harghita; 

- Borșa și Cavnic din județul Maramureș; 

- Poiana Brașov, Predeal și Bran din județul Brașov; 

- Sovata din județul Mureș; 

- Vatra Dornei din județul Suceava; 

- Voineasa din județul Vâlcea; 

- Zona Borlova-Muntele Mic, comuna Turnu Ruieni din județul CarașSeverin; 

- Arieșeni din județul Alba; 
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- Durău din județul Neamț; 

- Novaci-Rânca din județul Gorj; 

- Păltiniș din județul Sibiu; 

- Stâna de Vale din județul Bihor; 

- Straja din județul Hunedoara. 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență mai propune prin decizia adoptată 

astăzi încetarea sprijinului acordat Ministerului Afacerilor Interne de către 

Ministerul Apărării Naționale pentru asigurarea pazei și protecției unor obiective, 

transportul de efective, materiale și tehnică pentru îndeplinirea misiunilor 

specifice, pentru efectuarea triajului epidemiologic și pentru acordarea de asistență 

medicală. 

Sprijinul poate fi reluat la solicitarea Ministerului Afacerilor Interne. 

(Sursă : stiri.tvr.ro) 

 

 Guvernul a prelungit IMM Invest și IMM Factor în 2021 

Guvernul a prelungit programele IMM Invest și IMM Factor până în iulie 2021.  

Guvernul a aprobat continuarea programelor IMM Invest și IMM Factor pentru 

susținerea activității economice, a anunțat premierul Florin Cîțu. De asemenea, 

pentru AGRO IMM Invest Executivul a alocat un plafon de garanții de 1 miliard 

de lei. 

„Mergem mai departe cu Programul IMM INVEST România, prin care statul 

acordă garanții pentru creditele contractate de microîncreprinderi și întreprinderile 

mici și mijlocii, în scopul finanțării investițiilor și pentru asigurarea capitalului de 

lucru. 

Am decis să prelungim termenul până la care pot fi emise contracte de 

garanție/acorduri de finanțare până la data de 30 iunie 2021, plata grantului urmând 

să fie efectuată până la 30 iunie 2022. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Programul început anul trecut este unul de succes având în vedere că în 2020 au 

fost acordate aproximativ 25.600 de credite cu o valoare de peste 14 miliarde de 

lei, ceea ce implică garanții de aproape 12 miliarde de lei. 

Bugetul total al acestei scheme de finanțare de care vor beneficia aproximativ 

59.000 de IMM-uri este de 1,8 miliarde lei. 

Pentru 2021 am alocat un plafon de garanții de 15 miliarde lei, din care 1 miliard 

este destinat finanțării AGRO IMM INVEST, un subprogram destinat susținerii 

întreprinderilor mici și mijlocii și întreprinderilor mici cu capitalizare de piață 

medie din domeniul agriculturii, pescuitului, acvaculturii și sectorului alimentar. 

Dacă va exista solicitare din partea fermierilor, vom majora acest plafon. 

Continuăm într-o variantă îmbunătățită Programul IMM Factor, prin care sprijinim 

accesul la finanțare al IMM-urilor. Practic, acordăm IMM-urilor facilități de 

garantare pentru finanțarea creditului comercial. Am prelungit valabilitatea 

schemei de ajutor de stat până la 30 iunie 2021, cu un buget de peste 1 miliard de 

lei. 

Sunt programe bune, care s-a dovedit că au contribuit la creșterea economică 

înregistrată de România în trimestrul IV al anului trecut, și care sprijină IMM-urile 

să depășească cu bine criza provocată de COVID-19”, a declarat Florin Cîțu. 

(Sursă : Digi 24) 

 

 Coaliția îngroapă legile foștilor 'camarazi' din PSD. Senatul a respins 

inițiativa care interzicea magistraţilor colaborări secrete cu serviciile 

Continuă în Parlament demersul coaliției de guvernare de respingere a proiectelor 

de lege, în special pe cele din zona justiției, inițiate în fostele guvernări PSD 2017-

2019. PNL și USR PLUS și-au făcut un scop din a „curăța” Parlamentul de 

propunerile social-democrate aflate în procedură parlamentară legislativă. 

Senatul a respins, luni, în calitate de for decizional, propunerea legislativă de 

modificare a Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, prin care 

se instituia pentru magistraţi obligaţia a nu colabora cu serviciile de informaţii pe 

baza unor documente secrete. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lege_1018.html
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S-au înregistrat 72 voturi pentru respingerea legii şi 61 împotriva respingerii legii. 

Propunerea legislativă - iniţiată în legislatura trecută de deputaţii PSD Liviu 

Pleşoianu şi Cătălin Rădulescu şi adoptată tacit de Camera Deputaţilor - instituia 

obligaţia pentru judecătorii, procurorii şi personalul conex al instanţelor 

judecătoreşti şi parchetelor de a nu desfăşura activităţi de cooperare cu lucrători 

sau colaboratori ai niciunui serviciu de informaţii în baza unor protocoale sau unor 

documente cu caracter secret. 

Preşedintele Comisiei juridice a Senatului, Iulia Scântei (PNL), a explicat că 

iniţiatorii au propus "retroactivitatea răspunderii" unor magistraţi care ar fi 

colaborat instituţional în baza unor acorduri administrative care au fost încheiate 

instituţional, şi nu în nume propriu, de către magistraţi, legea permiţând la acel 

moment ca anumite acte încheiate între instanţe, parchete şi structuri ale unor 

servicii din România să aibă un caracter secret. 

"Între timp, legile Justiţiei au fost modificate în 2018 şi toate actele instituţionale 

prin care se realizează colaborări între autoritatea judecătorească şi alte autorităţi 

sau instituţii publice au un caracter public. Iniţiativa nu aduce un plus de claritate 

în privinţa răspunderii magistraţilor. Toate prevederile legale care interzic unui 

magistrat român să fie colaborator sub acoperire sunt în vigoare", a spus Iulia 

Scântei. 

În 22 februarie, solicitarea de retrimitere la comisie a propunerii legislative a fost 

respinsă, astfel că dezbaterile au continuat în plen luni. 

Senatorul PSD Robert Cazanciuc a menţionat că CSM a avizat favorabil 

propunerea legislativă şi ar fi vrut ca unele observaţii să fie dezbătute în Comisia 

juridică. 

Senatorul USR Simona Spătaru l-a acuzat pe Robert Cazanciuc de "ipocrizii 

politice", motivând că raportul de respingere a fost adoptat în unanimitate în 

Comisia juridică, fără să există amendamente depuse. 

(Sursă : stiripesurse.ro) 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/catalin-radulescu_3052.html
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 UPDATE PSD a depus motiunea simpla "O Romania in agonie cu Nasui la 

Economie". Dezbaterea si votul vor avea loc marti, 16 martie 

PSD a depus motiune simpla impotriva lui Nasui  

Social-democratii au depus miercuri, la Senat, motiunea simpla impotriva 

ministrului Economiei, intitulata "O Romanie in agonie cu Nasui la Economie". 

 

Update 14.10: 

 

Motiunea simpla impotriva ministrului Economiei va fi dezbatuta marti, 16 martie, 

in plenul Senatului, de la ora 16,00, a anuntat presedintele Camerei superioare, 

Anca Dragu. Votarea motiunii va avea loc tot marti, in sesiunea de vot final de la 

ora 17,00. 

 

Stire initiala: 

 

Senatorul PSD Lucian Romascanu a anuntat, in plenul Senatului, depunerea 

motiunii simple. 

 

"Conform articolului 66 din Regulamentul Senatului, subsemnatii, membri ai 

Grupului parlamentar al Partidului Social Democrat, va inaintam o motiune simpla 

cu titlul 'O Romanie in agonie cu Nasui la economie', adresata ministrului 

Economiei, Claudiu Nasui", a precizat Romascanu. 

De altfel, dupa cum declara presedintele PSD, Marcel Ciolacu, decizia de a depune 

o motiune impotriva ministrului Economiei a fost luata in Biroul Politic National al 

formatiunii. "Motivele - blocarea masurii 3, fonduri europene, 478 de milioane de 

euro in acest moment blocate din cauza faptului ca domnul ministru a gasit de 

cuviinta sa isi faca un cont de administrator in procedura de selectare a 

companiilor", a sustinut Ciolacu. 

(Sursă : ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/politica/senat/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/lucian-romascanu/
https://ziare.com/politica/stiri-politice/psd-va-depune-motiune-simpla-impotriva-lui-claudiu-nasui-1666124
https://ziare.com/politica/motiune/
https://ziare.com/marcel-ciolacu/
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 Castigul salarial mediu brut a scazut. Ce venituri ale romanilor sunt 

afectate de noua lege a bugetului asigurarilor 

Castigul salarial mediu brut va fi in 2021 de doar 5.380 de lei, in scadere fata de 

cuantumul ce a fost stabilit in anul trecut, cu 49 de lei, potrivit Legii bugetului 

asigurarilor sociale de stat pe anul 2021. Legea va intra in vigoare pe 12 martie 

2021 si afecteaza mai multe venituri ale romanilor. 

 

Conform articolului 15 din Legii bugetului asigurarilor sociale de stat pe anul 2021 

"castigul salarial mediu brut utilizat la fundamentarea bugetului asigurarilor sociale 

de stat pe anul 2021 este de 5.380 lei". 

 

De asemenea, la art. 16 se precizeaza ca ajutorul de deces se stabileste, in conditiile 

legii, in cazul: 

 

a) asiguratului sau pensionarului, la 5.380 lei; 

 

b) unui membru de familie al asiguratului sau al pensionarului, la 2.690 lei. 

De asemenea, scaderea salariului mediu brut va influenta si ajutoarele pe care 

statul le acorda firmelor precum decontarea liberelor pentru parintii cu copii mici. 

 

Astfel ca, parintii pot primi, pentru fiecare zi libera, o indemnizatie care se plateste 

de angajator, iar ulterior deconteaza statul. 

Indemnizatia este in cuantum de 75% din salariul de baza corespunzator unei zile 

lucratoare, dar nu mai mult de corespondentul pe zi a 75% din castigul salarial 

mediu brut utilizat la fundamentarea bugetului asigurarilor sociale de stat. 

 

Asta inseamna ca, daca anul trecut indemnizatia era de 4.072 de lei, anul acesta a 

scazut la 4.035 de lei. 

(Sursă : ziare.com) 

 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 Rata anuală a inflației a urcat la 3,2% în luna februarie 

Rata anuală a inflaţiei a urcat la 3,2% în luna februarie a acestui an, de la 2,99% în 

luna ianuarie, în condiţiile în care mărfurile nealimentare s-au scumpit cu 3,8%, 

mărfurile alimentare cu 2,7%, iar serviciile cu 2,32%, potrivit datelor publicate joi 

de Institutul Naţional de Statistică (INS). 

„Preţurile de consum în luna februarie 2021 comparativ cu luna februarie 2020 au 

crescut cu 3,2%. Rata anuală calculată pe baza indicelui armonizat al preţurilor de 

consum (IAPC) este 2,5%. Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 12 luni 

(martie 2020- februarie 2021) faţă de precedentele 12 luni (martie 2019 – februarie 

2020 ), calculată pe baza IPC, este 2,6%. Determinată pe baza IAPC, rata medie 

este 2,1%”, precizează INS. 

Banca Naţională a României (BNR) estimează o inflaţie de 2% la sfârşitul primului 

trimestru din acest an, de 2,2% la finalul trimestrului II şi de 2,4% la sfârşitul 

trimestrului III. La finalul anului se estimează o inflaţie de 2,5%. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 Compania de Investitii Rutiere "se naste cu adevarat". Ministrul 

Transporturilor face apel la oameni sa se angajaze in institutie 

Legea noii Companii de Investitii Rutiere, care va derula proiecte de autostrazi si 

drumuri expres noi, a fost adoptata miercuri, 10 martie, de Parlament. 

 

"Au trecut cinci ani de la adoptarea unei Ordonante de Urgenta, care prevedea 

infiintarea Companiei Nationale de Investitii Rutiere. Din pacate, in tot acest amar 

de vreme, compania - desi existenta pe hartie - nu a fost operationalizata. Dar 

astazi anunt cu mare bucurie ca aceasta companie, vitala pentru capacitatea 

administrativa de a derula proiecte de investitii in autostrazi si drumuri expres noi, 

se naste cu adevarat", anunta ministrul Catalin Drula pe Facebook. 

 

"Operationalizarea CNIR este unul dintre punctele prevazute expres in programul 

de guvernare al coalitiei PNL-USRPLUS-UDMR si iata ca, la doar 3 luni de la 

preluarea mandatului, putem anunta acest succes catre opinia publica. (...) 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://ziare.com/stiri/autostrada/bugetul-ministerului-transporturilor-autostrazile-porturile-aeroporturile-si-proiectele-cfr-si-metrorex-finantate-in-2021-1661863
https://ziare.com/stiri/autostrada/bugetul-ministerului-transporturilor-autostrazile-porturile-aeroporturile-si-proiectele-cfr-si-metrorex-finantate-in-2021-1661863
https://ziare.com/catalin-drula/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/udmr/
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Noua companie va veni sa consolideze resursa umana din sistem: oamenii 

profesionisti, expertii, managerii de proiect, inginerii si proiectantii care sa 

gestioneze aceste proiecte si sa se asigure ca se livreaza la timp. 

 

Nu infiintam o noua companie care sa consume bani publici din bugetul de stat in 

plus. Sursa de finantare a CNIR va fi o cota parte din veniturile realizate prin 

rovinieta.", a completat Drula. 

Apel la CV-uri 

Ministrul Transporturilor ii invita pe oameni sa se angajeze in sistemul public, in 

companiile de infrastructura. 

 

"Si am ajuns la momentul in care fac un apel catre toti profesionistii din sistemul 

public si din cel privat sa se alature echipei noastre. Cautam prin acest apel public 

persoane care sa se implice imediat in administrarea si conducerea companiei 

CNIR (membri in consiliul de administratie/director general/director financiar). 

 

Subliniez ca acest call de CV-uri pentru managementul initial (termenul legal este 

"provizoriu", conform OUG 109) nu este necesar, in mod normal alegerea fiind la 

latitudinea conducatorului autoritatii tutelare. Dar ne dorim sa avem o baza de 

selectie cat mai larga si garantam profesionalism in acest proces", a mai spus 

Drula. 

 

"Viitorul management va trebui, in prima faza, sa construiasca echipa, sa 

structureze compania si sa creioneze viziunea de dezvoltare a acesteia pentru a 

livra proiectele din Master Planul de Transport al Romaniei. Asteptam inscrierile 

(CV/scrisoare de intentie) la urmatoarea adresa: cnir@mt.ro Odata cu 

operationalizarea companiei incepe ceea ce mie imi place sa numesc "o noua 

aventura frumoasa". Si imi doresc ca, peste doua sau trei decenii, cand ne uitam 

inapoi la perioada 2020-2030, sa ajungem sa o numim colocvial "anii aia in care s-

au facut autostrazile"", a conchis Drula. 

(Sursă : ziare.com) 

https://ziare.com/economie/infrastructura/
https://ziare.com/economie/infrastructura/dupa-ce-a-scapat-de-dna-narcis-neaga-a-ajuns-director-la-compania-de-investitii-rutiere-surse-1507907
https://ziare.com/economie/infrastructura/dupa-ce-a-scapat-de-dna-narcis-neaga-a-ajuns-director-la-compania-de-investitii-rutiere-surse-1507907
https://ziare.com/viitorul/
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 Motivarea judecătorului care a respins redeschiderea Dosarului 10 August: 

Fostul procuror șef DIICOT, Georgiana Hosu, nu a transmis instanței analiza 

argumentelor persoanelor vătămate care cereau redeschiderea cauzei 

Judecătorul de cameră preliminară de la Tribunalul București, Daria Isabela Miheț, 

scrie, în motivarea deciziei prin care a respins cererea de redeschidere a Dosarului 

10 august, că fostul procuror șef al DIICOT, Georgiana Hosu, nu a transmis 

instanței analiza argumentelor părților vătămate care cereau redeschiderea 

dosarului. Acesta este unul dintre motivele pentru care solicitarea fostului procuror 

șef a fost respinsă definitiv, după ce în primă fază dosarul 10 August a fost clasat la 

DIICOT de procurorul Doru Stoica. 

Fragment din motivare: 

”Judecătorul de cameră preliminară din cadrul Tribunalului observă că, deși 

procurorul ierarhic superior a infirmat parțial ordonanța de clasare, în procedura 

internă, ca urmare a plângerii formulate de persoanele vătămate/ interesate, potrivit 

art 339 Cod de Procedură penală, totuși, în ordonanța de redeschidere a urmăririi 

penale, nu se analizeaza criticile învederate de părți cu privire la fondul acuzațiilor. 

În atare situație, nici judecătorul de cameră preliminară nu poate analiza, în acest 

cadru procesual, argumentele persoanelor vătămate” 

Un alt motiv de respindere a cererii de redeschiderii a dosarului a fost faptul că 

fostul procuror șef, Georgiana Hosu, ar fi susținut că procurorul Doru Stoica nu și-

a motivat clasarea, însă nu a argumentat această susținere. 

”Cât despre lipsa de motivare a ordonanței de clasare, judecătorul de cameră 

preliminară constată că procurorul ierarhic superior nu argumentează această 

susținere, ci se rezumă doar a invoca principii directoare care se desprind din 

jurisprudența Curții Europene a Drepturilor Omului privind obligația motivării 

actelor procedurale, fără legătură cu ordonanța informată. În opoziție cu această 

susținere, judecătorul de cameră preliminară constată că procurorul a respectat 

obligația de motivare a ordonanței de clasare și a elaborat actul procedural prin 

indicarea atât a împrejuărărilor de fapt cât și a temeiurilor de drept”, se mai arată în 

motivarea judecătoarei de cameră preliminară de la Tribunalul București. 
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Judecătoarea a respins aproape toate motivele pentru care fostul procuror șef 

DIICOT, Georgiana Hosu, a cerut redeschiderea dosarului 10 August. 

Vezi aici integral motivarea deciziei 

Context 

Dosarul 10 august a fost deschis inițial de procurorul Bogdan Pârlog de la Secția 

Parchetelor Militare, care s-a autosesizat. O lună mai târziu, în septembrie 2018 

Jandarmeria a sesizat DIICOT cu privire la ”acțiuni cu caracter violent, premeditat 

și coordonat al unor participanți, în sensul încercării de a pătrunde fără drept în 

incinta sediului Guvernului, în scopul schimbării ordinii de drept prin violență”. 

(teza PSD/ Liviu Dragnea/ Carmen Dan). 

În 28 iunie 2019, deci după un an de investigații, Secția Parchetelor Militare își 

declină competență către DIICOT. Cauzele au fost conexate. 

Surse juridice au declarat pentru G4Media.ro că Bogdan Licu, procuror general 

interimar în 2019, a dorit să scape de dosarul 10 august pentru a nu-și periclita 

șansele de a fi numit în funcție de conducere, prin urmare l-a pasat DIICOT. 

700 de persoane au depus sesizări penale după 10 august, din care 600 efectiv se 

consideră părți vătămate și au răspuns citațiilor. 289 de persoane din rândul 

jandarmilor au reclamat că au fost victime ale violențelor din 10 august 2018 din 

Piața Victoriei. 

Șefa DIICOT, Georgiana Hossu, a fost numită în funcție de președintele Klaus 

Iohannis, deși a primit aviz negativ de la secția de procurori a CSM. A demisionat 

abia după ce soțul ei a fost condamnat în primă instanță într-un dosar de corupție. 

Dan Hosu, soțul celei propuse să conducă DIICOT, a fost trimis în judecată de 

procurorii DNA în 2017, sub acuzaţia de trafic de influenţă şi dare de mită în 

dosarul Carpatica Asigurări. 

Radio Europa Liberă a dezvăluit că Dan Hosu este bun prieten cu colonelul Cătălin 

Paraschiv, cel supranumit „Fantoma în alb” sau „Dirijorul” în timpul protestelor 

din 10 august 2018. Dan Hosu, fost polițist, ar fi depus la dosar o caractererizare 

pozitivă făcută de fostul comandant al brigăzii speciale de intervenție a 

Jandarmeriei. 

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/03/Motivare-dosar-10-august.pdf
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Dosarul 10 august a fost preluat la DIICOT de la Parchetul Militar în iunie 2019 

tocmai de către Giorgiana Hosu, pe atunci procuror-șef adjunct al instiției și l-a 

instrumentat împreună cu procurorul Doru Gabriel Stoica. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 Protest în faţa Parlamentului: Se cere protecţie suplimentară pentru 

victimele violenței domestice 

Zeci de oameni protestează miercuri, în fața Parlamentului, nemulțumiți de 

abandonarea proiectului de lege care prevede ca agresorii să fie monitorizați prin 

brățări electronice, relatează Realitatea Plus. 

Protestul este organizat de comunitatea "Declic". Manifestanții s-au îmbrăcat în 

negru și au purtat eșarfe roșii, în mod simbolic, transmițând mesajul "Până când 

moartea și violența domestică ne vor despărți". 

Protestatarii susțin că multe vieți ar fi putut fi salvate dacă acest proiect de lege ar 

intra în vigoare. Aceștia au amintit că, anul trecut, 72 de persoane au fost victime 

ale violenței domestice. 

În plus, autoritățile au înregistrat peste 2.200 de sesizări privind încălcarea 

ordinelor de protecție judecătorești. 

(Sursă : stiripesurse.ro) 

 

 Ministrul Mediului lansează o campanie inedită în România: 'Vinerea 

Verde', ziua în care lăsăm mașina acasă 

Ministerul Mediului lansează o campanie civică ”Vinerea Verde” în efortul de a 

reduce poluarea din marile orașe și nu numai. 

Ministrul Mediului, Tanczos Barna, a explicat că această campanie va începe chiar 

de la finalul acestei săptămâni și va fi una voluntară. Astfel, șefii de instituții din 

România vor avea datoria de a-și informa angajații despre această campanie, iar cei 

care au posibilitatea să aleagă o altă metodă de deplasare, lăsând autovehiculul 

personal acasă. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Cei care vor alege mijloacele de transport în comun pentru a se deplasa în cadrul 

programului ”Vinerea Verde” vor avea transportul gratuit. De asemenea, se vor 

asigura locuri de parcare pentru cei care vor utiliza mașini electrice. 

Ministrul a precizat că a discutat deja cu premierul Florin Cîțu și primarul 

Capitalei, Nicușor Dan, care se vor implica în promovarea acestei campanii, iar în 

curând este așteptat și președintele Klaus Iohannis. 

Când a venit vorba despre Klaus Iohannis, ministrul Mediului a fost pus în 

încurcătură, asta pentru că a fost întrebat cum va respecta președintele ”Vinerea 

Verde”, în condițiile în care sunt deja celebre plecările lui Klaus Iohannis, aproape 

în fiecare vineri, spre Sibiu și blocajul în trafic care se produce în cartierul Militari, 

din Capitală. Tanczos Barna a ezitat să răspundă la întrebare și a spus că ”nu este o 

așa de mare problemă”. 

(Sursă : stiripesurse.ro) 

 

 OMV Petrom începe operațiuni de explorare în zona de est a Mării Negre / 

Compania a semnat Contractul de împărțire a producției pentru Perimetrul 

II offshore din Georgia 

OMV Petrom a anunțat, miercuri, semnarea Contractului de împărțire a producției 

pentru Perimetrul II offshore din zona economică exclusivă a Georgiei din Marea 

Neagră, după ce a câștigat, în iunie 2020, o licitație internațională deschisă, 

organizată de Ministerul Economiei și Dezvoltării Durabile a Georgiei pentru 

suprafețe offshore. 

Contractul de împărțire a producției prevede explorarea, dezvoltarea și producția 

de resurse de hidrocarburi în Perimetrul II offshore, care acoperă o suprafață totală 

de 5.282 de kilometri pătrați, iar adâncimea apei variază intre 400 și 2.000 de 

metri. 

„Prin semnarea Contractului de împărțire a producției pentru Perimetrul II din 

Georgia, am făcut un pas important în zona de est a Mării Negre, în linie cu 

strategia noastră de a căuta oportunități în regiunea Mării Negre.  

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Credem că Marea Neagră are un potențial ridicat pentru sectorul de producție și, cu 

experiența noastră de operator de peste 40 de ani în zona offshore românească, 

avem un avantaj competitiv pentru evaluarea oportunităților din acest bazin”, a 

declarat Christina Verchere, CEO OMV Petrom, precizează un comunicat de presă 

al companiei. 

În calitate de operator, OMV Petrom va înființa o companie de operare în Georgia, 

va demara în 2021 studii geo-științifice și de mediu și va pregăti în 2022 o 

campanie seismică offshore 3D de amploare, care va permite o evaluare detaliată a 

potențialului acestui bloc, mai precizează sursa citată. 

Potrivit OMV Petrom, explorarea platoului continental românesc din Marea 

Neagră a fost demarată încă din anul 1969. Prima descoperire de hidrocarburi a 

avut loc în 1980, iar prima producție pe mare a început în anul 1987. În prezent, 

OMV Petrom are operațiuni de explorare, dezvoltare și producție în apele de mică 

adâncime (perimetrul Istria) și operațiuni de explorare în parteneriat cu 

ExxonMobil în apele de mare adâncime (Neptun Deep) din România. 

Producția de țiței și gaze naturale din apele de mică adâncime este de circa 24.000 

bep/zi. În 2020, a reprezentat 16,4% din producția Grupului în România. 

Printr-un joint-venture cu Total (operator), OMV Petrom este activă și în activități 

de explorare și de evaluare în blocul Han Asparuh din Bulgaria. Suprafața totală de 

explorare a OMV Petrom în România și Bulgaria se ridică la 26.000 km2. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 Acordul cu SUA pentru Centrala de la Cernavodă, trimis spre ratificare în 

Parlament în procedură de urgență 

Acordul interguvernamental cu SUA pentru finanțarea investițiilor la Centrala 

nucleară de la Cernavodă este trimis la Parlament pentru ratificare în regim de 

urgență  

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Guvernul a adoptat miercuri proiectul de lege privind ratificarea Acordului între 

Guvernul României şi Guvernul Statelor Unite ale Americii privind cooperarea în 

legătură cu proiectele nuclearo-energetice de la Cernavodă şi în sectorul energiei 

nucleare civile din România, semnat la București, la 9 decembrie 2020 și la Upper 

Marlboro, la 4 decembrie 2020. Proiectul de lege merge în Parlamentul României 

în procedură de urgenţă. 

„Am mai făcut un pas important pentru securitatea energetică a țării noastre, prin 

viitoarele investiții care urmează să fie făcute. Datorită acestui acord dintre 

România și SUA vom crea și noi locuri de muncă. Îmi doresc să fructificăm cât 

mai multe oportunități pentru dezvoltarea țării noastre”, a declarat ministrul 

energiei, Virgil Popescu, potrivit unui comunicat. 

Americanii se vor implica în construirea reactoarelor 3 și 4 de la Cernavodă și în 

recondiționarea unității 1. Este un proiect în valoare de opt miliarde de 

dolari coordonat de una dintre cele mai mari firme de construcții din Statele Unite. 

Vor participa și companii din țara noastră, dar și din Franța și Canada. 

Acordul va rămâne în vigoare pentru o perioadă de 30 de ani și va fi extins automat 

cu perioade succesive de 5 ani, dacă una dintre părți solicită acest lucru. 

În perioada 7 - 9 octombrie 2020, la Washington, a fost parafat proiectul de Acord 

între Guvernul României și Guvernul Statelor Unite ale Americii privind 

cooperarea în domeniul dezvoltării proiectelor nuclearo - electrice de la Cernavodă 

și în sectorul energiei nucleare civile din România, prin care se va retehnologiza 

Unitatea 1 și se va extinde capacitatea CNE Cernavodă, prin construirea Unităților 

3 și 4. Tehnologia utilizată în dezvoltarea unităților 3 și 4 va fi CANDU 6. 

Ulterior, în data de 9 decembrie 2020 acordul între cele două guverne a fost semnat 

și la București în prezența ministrului Energiei Virgil Popescu (ministrul 

Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri la acea vreme), a prim-ministrului 

interimar Nicolae Ciucă, a Aleshiei Duncan, de la Departamentul Energiei din 

SUA, a lui Kimberly Reed, președintele Băncii de Import-Export a SUA și a 

ambasadorului SUA în România de atunci, Adrian Zuckerman. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/energie/finantare-americana-de-8-miliarde-de-dolari-pentru-centrala-de-la-cernavoda-1381366
https://www.digi24.ro/stiri/economie/energie/finantare-americana-de-8-miliarde-de-dolari-pentru-centrala-de-la-cernavoda-1381366
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Colaborarea cu americanii la Cernavodă o înlocuiește pe cea cu chinezii, stabilită 

de Victor Ponta. Dar timp de cinci ani acest proiect cu China a tot trenat, pentru 

că investitorii ceruseră condiții imposibil de îndeplinit în Uniunea Europeană. 

Acordul interguvernamental dintre SUA și România în domeniul nuclear civil a 

primit în prealabil și acordul Comisiei Europene, în noiembrie anul trecut. 

(Sursă : Digi 24) 

 

 

 Noi reglementări ANRE: Care sunt condițiile de racordare gratuită a 

consumatorilor casnici la rețeua electrică sau la sistemul de gaze 

Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei a aprobat miercuri un 

pachet de ordine privind racordarea clienților casnici la rețelele electrice de interes 

public și la sistemul de distribuție a gazelor naturale. Racordarea este gratuită 

pentru consumatorii casnici, finanțarea lucrărilor fiind asigurată de către 

distribuitori. Pentru executarea lucrărilor, distribuitorii vin cu operatori economici 

agreați de ANRE. Dar și beneficiarul își poate alege operatorul economic, însă va 

achita el costurile racordării. În acest caz, distribuitorul va rambursa costurile într-

un termen de 5 ani. 

 

Principalele prevederi cu privire la racordarea clienților casnici la rețelele electrice 

și de gaze naturale: 

 

- Pentru utilizatorii de tip clienți casnici, operatorii de distribuție concesionari au 

obligația de a finanța și realiza lucrările de proiectare și execuție a instalației de 

racordare, cu recuperarea ulterioară de către operator a acestor costuri prin tarifele 

de distribuție. 

 

- Lucrările de proiectare și execuție a instalației de racordare se realizează de către 

operatorii de distribuție concesionari în regim concurențial prin încheierea de 

contracte cu oricare dintre operatorii economici atestați de ANRE.  

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/energie/chinezii-inlocuiti-cu-americanii-pentru-energia-nucleara-din-romania-1382061
https://www.digi24.ro/stiri/economie/energie/comisia-europeana-a-aprobat-acordul-sua-romania-care-permite-constructia-reactoarelor-3-si-4-de-la-cernavoda-1404874
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Utilizatorul poate opta pentru încheierea directă a unui contract pentru proiectare și 

execuție cu un operator economic atestat ales de acesta, caz în care utilizatorul 

achită costurile pentru proiectarea și execuția instalației de racordare operatorului 

economic atestat ales, iar operatorul de distribuție va rambursa ulterior 

utilizatorului costurile respective, în maximum 5 ani de la data punerii în funcțiune 

a instalației de racordare, în tranșe anuale egale. 

 

- Termenul de realizare a racordării, inclusiv recepția și punerea în funcțiune a 

instalației de racordare, este de maximum 90 de zile de la data obținerii 

acordului/autorizației pentru instalația de racordare. 

 

- Noile dispoziții aduc beneficii și clienților casnici din ansamblurile rezidențiale, 

prin asigurarea faptului că dezvoltatorii au interdicția de a mai transfera către 

utilizatorii individuali cheltuielile cu finanțarea lucrărilor de realizare a reţelei 

electrice de interes public necesare pentru racordarea locurilor de consum ale 

acestora. Operatorul de distribuție preia în proprietate, cu justă despăgubire în 

limita eficienței, în condițiile legii, obiectivul din cadrul ansamblului rezidențial 

finanțat de către dezvoltator, numai după ce numărul total al instalațiilor de 

utilizare ale utilizatorilor individuali, clienți finali, puse în funcțiune, reprezintă cel 

puţin 80% din numărul total al instalațiilor de utilizare din ansamblu. 

 

- Cererile de racordare la sistemul de distribuție depuse la operatorul de distribuție 

înainte de intrarea în vigoare a prevederilor noilor acte normative și pentru care nu 

au fost emise avize tehnice de racordare, se soluționează în conformitate cu 

prevederile din legislația primară. 

 

- În privința racordării la sistemul de distribuție a gazelor naturale, punerea în 

aplicare a prevederilor Regulamentului privind racordarea la sistemul de distribuție 

a gazelor naturale are un impact important asupra consumatorilor clienți finali 

casnici şi prin dezvoltarea programelor de alimentare cu gaze naturale a 

localităților și de extindere/ înființare a sistemelor de distribuţie a gazelor naturale, 

astfel, autoritățile administrației publice au posibilitatea să realizeze planurile de  
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dezvoltare a sistemelor de distribuție pe termen mediu și lung prin finanțarea 

acestor lucrări și din fonduri nerambursabile. 

(Sursă : hotnews.ro) 

 

 Bode: Românii vor putea solicita cartea de identitate electronică din luna 

august 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a anunţat că în şedinţa de miercuri a 

Executivului a fost adoptată hotărârea privind stabilirea formei şi conţinutului 

actelor de identitate, ale dovezii de reşedinţă şi ale cărţii de imobil, iar românii vor 

putea solicita cartea de identitate electronică începând cu luna august, relatează 

Agerpres. 

„Este, practic, etapa finală a procesului de modernizare şi de aliniere la standardele 

europene a documentelor de identitate româneşti atât în ceea ce priveşte 

dimensiunea acestora, cât şi privitor la datele personale”, scrie Bode pe pagina sa 

de Facebook. 

Noua carte de identitate electronică, pe care cetăţenii români o vor putea solicita 

începând cu luna august, va avea dimensiuni reduse faţă de actualul document şi va 

conţine elemente de securitate care vor asigura posesorilor garanţia că identitatea 

nu le poate fi furată, iar instituţiilor publice sau private – certitudinea că persoana 

care prezintă actul de identitate este titularul datelor de identificare înscrise pe 

acest document. 

Potrivit sursei citate, prin actul normativ aprobat este prevăzută şi simplificarea 

modalităţii de obţinere a acestor documente, astfel că, dacă autoritatea publică 

deţine deja anumite informaţii necesare soluţionării cererii cetăţeanului, acesta nu 

mai trebuie să prezinte documente doveditoare. 

„Ştiu că acesta este un proiect mult aşteptat de români şi că de-a lungul procesului 

de consultare publică a existat un interes deosebit din partea societăţii civile, care a 

avut o contribuţie valoroasă pentru definitivarea acestuia. Iată că acest parteneriat a 

dat roade şi acum putem vorbi de modernizarea unui segment important al 

serviciilor pe care Ministerul Afacerilor Interne le oferă cetăţenilor”, mai scrie 

ministrul. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Bode îşi exprimă încrederea că toţi specialiştii din MAI vor face în continuare tot 

ce este necesar pentru iniţierea şi definitivarea „unor proiecte la fel de îndrăzneţe 

şi, în acelaşi timp, la fel de importante pentru români”. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 AEP a virat partidelor subvenții în valoare totală de peste 11 milioane lei, în 

luna martie 

Autoritatea Electorală Permanentă a anunţat că, în luna martie, au fost virate în 

conturile a şapte formaţiuni politice – PSD, PNL, USR, AUR, PMP, PLUS şi Pro 

România – subvenţii în valoare totală de 11.285.100,38 lei. 

Astfel, PSD a primit 4.344.990,27 de lei, în luna martie, PNL – 3.683.457,71 lei, 

USR – 1.169.786,05 lei, AUR – 879.391,86 lei, PMP – 227.333,50 lei, Partidul 

Libertate, Unitate şi Solidaritate – 815.888,06 lei şi Pro România – 164.252,93 lei, 

potrivit comunicatului de presă al AEP. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 Guvernul a numit un nou prefect de București 

Guvernul a aprobat în ședința de miercuri numirea unui nou prefect de București, 

această funcție revenind alianței USR-PLUS. Propunerea alianței a fost Alin 

Stoica, care îl înlocuiește pe Traian Berbeceanu. Alin Stoica este avocat și 

președintele filialei PLUS Sector 6. 

UPDATE Guvernul a mai numit miercuri și alți doi prefecți: Ivanov Marcel în 

funcția de prefect al județului Tulcea și Lăudatu Marcel în funcția de prefect al 

județului Vaslui. De asemenea aa fost numit Boricean Cosmin în funcția de 

subprefect al județului Covasna și Topoleanu Nicolae în funcția de subprefect al 

județului Tulcea. 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Potivit unui comunicat al formațiunii, pentru o perioadă de doi ani (2016 – 2018), 

Alin Stoica a reprezentat societatea civilă în una dintre comisiile Consiliului 

Economic și Social – Comisia pentru relații de muncă, politică salarială, incluziune 

socială și sănătate. Atribuțiile acestei comisii sunt de revizuire și avizare a tuturor 

proiectelor de legislație în domeniu. 

 

Această propunere a stârnit nemulțumirea lui Adrian Muraru, secretar general 

adjunct PNL București. Muraru a postat pe pagina sa de Facebook un mesaj al lui 

Stoica prin care îl ataca pe Nicușor Dan și spunea despre acesta că susținerea 

arătată PNL îl va scoate din viața politică după cei 4 ani de mandat la primărie. 

 

”Prefectul Berbeceanu a fost demis si a venit cineva care are zero experienta in 

administratie, a lucrat HR la o banca. Ok. Nicio paguba. Sa fie atent ce semnează 

ca la puscarie se intra nu doar daca esti corupt ci si pentru ca habar nu ai 

administratie si semnezi aiurea lucruri ilegale. Ce vreau sa remarc e ca domnul il 

iubește pe primarul Dreptei Unite ca sarea in ochi si el isi doreste ca Nicusor Dan 

nu doar sa nu mai fie ales ci si sa dispară din politica. In esența nici asta nu e o 

problema, nu strica nițel check and balances la Bucuresti. Asta e viata. Toti vor o 

slujba la stat. Pe la Apele Romane, pe la Prefectura, fiecare pe unde primește 

repartizare. Csf ncsf”, scrie Muraru pe pagina sa de Facebook. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Parlamentul European solicită stabilirea unui preț al carbonului pentru 

anumite importuri ale UE 

Parlamentul European solicită stabilirea unui preț al carbonului pentru anumite 

importuri ale UE, pentru a crește nivelul de ambiție în materie de climă la nivel 

mondial și pentru a preveni „relocarea emisiilor de dioxid de carbon”. Acest preț ar 

urma să fie impus anumitor importuri din țări mai puțin ambițioase din punct de 

vedere climatic, afirmă eurodeputații. 

 

Miercuri, Parlamentul a adoptat o rezoluție referitoare la un mecanism al UE de 

ajustare la frontieră a emisiilor de dioxid de carbon (CBAM) compatibil cu 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 11 martie 2021 28 

 

normele OMC, cu 444 voturi pentru, 70 împotrivă și 181 abțineri, potrivit unui 

comunicat al PE. 

Rezoluția subliniază că ambiția sporită a UE în ceea ce privește schimbările 

climatice nu trebuie să conducă la relocarea emisiilor de dioxid de carbon, 

deoarece eforturile globale în domeniul climei nu vor avea de câștigat dacă 

producția UE este transferată către țări din afara uniunii care au norme mai puțin 

ambițioase în materie de emisii. 

Prin urmare, eurodeputații sprijină stabilirea unui preț al carbonului pentru anumite 

bunuri importate din afara UE, dacă aceste țări nu sunt suficient de ambițioase în 

ceea ce privește acțiunile climatice. Acest lucru ar crea condiții de concurență 

echitabile la nivel mondial, precum și un stimulent, atât pentru industriile din UE, 

cât și pentru cele din afara UE de a decarboniza în conformitate cu obiectivele 

Acordului de la Paris, potrivit sursei citate. 

Eurodeputații subliniază că acest mecanism ar trebui să fie compatibil cu normele 

OMC și să nu fie utilizat în mod abuziv ca instrument de consolidare a 

protecționismului. Prin urmare, acesta trebuie să fie conceput în mod specific 

pentru a îndeplini obiectivele climatice. Veniturile generate ar trebui utilizate ca 

parte a unui ansamblu de venituri proprii pentru a stimula sprijinul bugetar UE 

pentru atingerea obiectivelor Pactului verde, adaugă eurodeputații. 

Mecanismul ar urma să fie complementar reformei schemei UE de comercializare 

a certificatelor de emisii (ETS) 

Noul mecanism ar trebui să facă parte dintr-o strategie industrială mai amplă a UE 

și să acopere toate importurile de produse și produse de bază care fac obiectul ETS. 

Eurodeputații adaugă că, până în 2023 și în urma unei evaluări a impactului, ETS 

ar trebui să acopere sectorul energetic și sectoarele industriale mari consumatoare 

de energie, cum ar fi cimentul, oțelul, aluminiul, rafinarea petrolului, hârtia, sticla, 

produsele chimice și îngrășămintele, care continuă să primească alocări cu titlu 

gratuit substanțiale și care încă reprezintă 94% din emisiile industriale ale UE. 
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Eurodeputații adaugă că realizarea unei legături între stabilirea prețului carbonului 

în cadrul CBAM și prețul certificatelor UE în cadrul ETS va contribui la 

combaterea relocării emisiilor de dioxid de carbon, dar subliniază că noul 

mecanism nu trebuie să conducă la o dublă protecție a instalațiilor din UE. 

După vot, raportorul Yannick Jadot (Verzi/ALE, Franța) a declarat: „CBAM 

reprezintă o ocazie excelentă de a reconcilia aspectele legate de climă, industrie, 

ocuparea forței de muncă, reziliență, suveranitate și relocarea emisiilor. Trebuie să 

încetăm să fim naivi și să impunem același preț al carbonului produselor, indiferent 

dacă acestea sunt produse în interiorul sau în afara UE, pentru a garanta că 

sectoarele cele mai poluante participă, de asemenea, la combaterea schimbărilor 

climatice și inovează în direcția reducerii emisiilor de dioxid de carbon. Aceasta 

este cea mai bună șansă de a rămâne sub limita de încălzire de 1,5°C, forțând, în 

același timp, partenerii noștri comerciali să fie la fel de ambițioși pentru a intra pe 

piața UE.” 

Comisia urmează să prezinte o propunere legislativă privind un CBAM în al doilea 

trimestru al anului 2021, ca parte a Pactului verde european ,precum și o propunere 

privind modul de includere a veniturilor generate pentru a finanța o parte din 

bugetul UE. 

Parlamentul European a declarat urgența climatică la 28 noiembrie 2019 și dorește 

ca UE și statele sale membre să devină neutre din punct de vedere climatic în 2050 

și să reducă emisiile de GES cu 60 % până în 2030. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 Liderii Uniunii Europene au semnat declarația referitoare la Conferința 

privind viitorul Europei, prim pas în procesul de reformare a Uniunii / David 

Sassoli: Ne dorim ca toți cetățenii europeni să participe la construirea Europei 

de mâine 

Președintele Parlamentului European, David Sassoli, șefa Comisiei Europene, 

Ursula von der Leyen, și reprezentantul Portugaliei, care deține președinția 

Consiliului UE, prim-ministrul António Costa, au semnat miercuri o declarație  

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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referitoare la Conferința privind viitorul Europei, marcând astfel deschiderea celui 

mai amplu procesul de consultare publică în legătură cu direcția pe care Uniunea 

Europeană ar trebui să o ia în ceea ce privește problemele cruciale cu care se 

confruntă și structura sa instituțională. 

Președintele Parlamentului European, David Sassoli, a declarat că evenimentul va 

fi lansat oficial pe 9 mai. 

„Ne dorim ca toți cetățenii europeni să participe la construirea Europei de mâine”, 

a declarat Sassoli. 

David Sassoli a subliniat că această conferință va fi „o oportunitate unică” acordată 

tuturor cetățenilor europeni. 

„Avem ocazia să lansăm acest șantier și vrem ca cetățenii, societatea civilă, 

parlamentele naționale să se afle în inima acestui proces. (…) Acestă conferință se 

dorește a fi o nouă formă de dezbatere, în care cetățenii europeni să joace un rol 

aparte, deoarece ei sunt primii cărora le pasă de viitorul proiectului european”, a 

mai spus Sassoli în plenul Parlamentului European. 

Președintele PE a declarat că Europa trebuie să se doteze cu instrumentele cele mai 

eficiente, mai democratice și mai flexibile, care să-i permită să reziste. 

„Acum trebuie să punem bazele unui nou contract social european. Trebuie să 

consolidăm Europa”, a spus David Sassoli. 

Prim-ministrul portughez, António Costa, a spus că organizarea acestei Conferințe 

este un mesaj care transmite încredere și speranță. 

„Ne bucurăm că am reușit să ieșim din parilizia în care ne găseam”,a spus Costa. 

António Costa a subliniat că este important să existe un forum unde cetățenii 

europeni să poată discuta, pentru că nu este vorba de o „conferință a 

instituțiilor”, ci a cetățenilor. 

„Știm că nu avem cu toții aceeași perspectivă asupra Europei, însă exact din acest 

motiv, Conferința privind Viitorul Europei va reprezenta un moment decisiv pentru 

a putea discuta fără rețineri, pentru a putea vorbi deschis și a ne prezenta punctele 

de vedere diferite. Doar așa vom putea pune capăt divergențelor”, a declarat 

Costa. 
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António Costa a mai spus că UE are nevoie să fie consolidată și acest proces 

trebuie să înceapă imediat după ce se încheie pandemia. 

„Nu mai putem pierde timpul, a sosit momentul să acționăm, să începem să ne 

construim viitorul împreună”, a încheiat Costa. 

Președintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a declarat că Uniunea 

Europeană vrea să devină „lider pe chestiuni care ne afectează viața de zi cu zi”. 

„Această Conferință privind viitorul Europei nu este doar una dintre multele 

organizate din bula de la Bruxelles, trebuie să iasă din Bruxelles, din capitalele 

naționale”, a spus von der Leyen. 

Ursula von der Leyen a spus că fiecare are visul lui atunci „când vorbim despre 

viitorul Europei”. 

„Pentru mine, acest vis ar fi o Europă care este lider în lume în tranziția digitală și 

ecologică, o Europă care susține creativitatea deplină și diversitatea deplină a 

tuturor cetățenilor și nu lasă pe nimeni la voia întâmplării, o Europă care combate 

pandemiile și își ocretește cetățenii, o Europă în care democrațiile rezistă în fața 

minciunilor și distorsiunilor (..), o Europă care are o voce puternică pentru rațiune 

într-o lume în care autocrații pun sub semnul întrebării stilul nostru de viață”, a 

explicat șefa Comisiei Europene. 

Context: 

Liderii Parlamentului European, reuniți în Conferința Președinților, au aprobat în 

urmă cu o săptămână, pe 3 martie, un proiect de declarație comună ce va sta la 

baza Conferinței pentru Viitorul Europei – cea mai largă consultare populară din 

istoria UE, pe baza căreia vor fi aduse modificări în modul de funcționare a 

Uniunii. 

”Ca reprezentant direct ai cetățenilor europeni, așa cum este statuat în Tratatul UE, 

Parlamentul European va avea un rol de frunte în Conferința pentru Viitorul 

Europei. Ca lideri de grup, reprezentând diversitatea cetățenilor, avem încredere că 

rolul proeminent al Parlamentului European va fi reflectat în lucrările și 

organizarea practică a Conferinței”, au declarat liderii grupurilor politice din PE, 

potrivit unui comunicat de presă. 

https://www.g4media.ro/document-cum-vrea-parlamentul-european-sa-schimbe-europa-ue-lanseaza-cea-mai-mare-consultare-populara-din-istoria-sa.html
https://www.g4media.ro/document-cum-vrea-parlamentul-european-sa-schimbe-europa-ue-lanseaza-cea-mai-mare-consultare-populara-din-istoria-sa.html
https://www.g4media.ro/document-cum-vrea-parlamentul-european-sa-schimbe-europa-ue-lanseaza-cea-mai-mare-consultare-populara-din-istoria-sa.html
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Declarația comună, obținută de G4Media.ro, arată că viitoarea Conferință pentru 

Viitorul Europei va consta într-o serie de consultări cu cetățenii, atât online cât și 

în format fizic. Feed-back-ul primit de la cetățeni va fi preluat de un comitet 

executiv, care va face propuneri legate de modul de funcționare a UE. 

Important: modificările nu vor viza amendări ale Tratatului UE, un proces politic 

extrem de laborios. 

(Sursă : G4Media.ro) 

 

 Cooperarea UE-SUA și România 

Agora Digi este un proiect editorial al Digi24.ro, o platformă unde sunt invitați să 

contribuie cu opinii, idei și comentarii cei mai importanți lideri politici, lideri de 

opinie, personalități marcante ale vieții publice. Mihai Tudose a fost prim-ministru 

al României, și este europarlamentar social-democrat. 

Între veștile dătătoare de speranță din această intensă săptămână bruxelleză, 

se detașează una cu o semnificație aparte și implicații majore, inclusiv pentru 

România: reintensificarea colaborării UE-SUA. 

Turneul european al reprezentantului special pentru probleme climatice al 

președintelui Joe Biden, John Kerry, fost șef al diplomației americane în 

administrația Obama - turneu ce a inclus o rundă de discuții la Comisia Europeană 

- indică voința de colaborare transatlantică pentru a răspunde adecvat crizei 

climatice. 

E un prim pas după revenirea Statelor Unite în Acordul de la Paris și e semnalul că 

intrăm, la nivel global, într-o etapă de reconfigurare, ce va avea un impact 

semnificativ în plan economic. În cheia asta e de citit declarația d-lui Kerry, de la 

Bruxelles: ”E un moment de mare oportunitate, pe care n-am mai avut-o, poate, de 

la revoluția industrială încoace”. 

A crescut, în consecință, interesul pentru Summit-ul internațional convocat de 

președintele Biden, pentru 22 aprilie, de Ziua Pământului, și pentru Conferința 

Națiunilor Unite privind schimbarea climatică, din noiembrie, de la Glasgow. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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În alt plan, cooperarea UE-SUA, decisă luni, pentru securizarea lanțurilor de 

aprovizionare în vederea producerii de vaccinuri pe cele două maluri ale 

Atlanticului intervine într-un moment critic pentru campania europeană de 

vaccinare anti-Covid19. 

Iar propunerea Germaniei - exprimată marți de ministrul de Externe, Heiko Mass - 

de stabilire a unei politici comune de sancțiuni UE-SUA, pentru apărarea 

intereselor și valorilor comune și contracararea încălcării drepturilor omului și a 

abuzurilor indică, în mod clar, tendința transatlantică de strânsă colaborare. 

Sunt evoluții care ne privesc direct, ca țară, prin implicațiile viitoare. E important 

să fim parte activă a transformărilor, așa cum e esențial să știm să valorificăm 

oportunitățile ce se deschid prin deciziile pe care le-am votat în Parlamentul 

European, în sesiunea plenară din aceste zile. 

Mă refer, mai ales, la programele InvestEU și EU4Health, care exprimă ambiția 

UE de a-și reveni economic cât mai rapid și de a se pregăti pentru noi provocări de 

amploare în domeniul sănătății. Programul de investiții, succesor al Planului 

Juncker pentru investiții strategice, e menit să completeze Planul de Relansare și 

Reziliență, prin mobilizarea din bani publici și privați a circa 400 de miliarde de 

euro, în următorii șapte ani, pe baza unei garanții europene de 26 de miliarde de 

euro. 

Iar EU4Health pune, prin bugetul de 5 miliarde de euro, bazele unei Europe a 

Sănătății, pentru crearea de stocuri comune de medicamente și echipamente 

medicale, precum și pentru specializarea profesională și digitalizarea serviciilor 

medicale. 

Într-o săptămână în care s-a semnat declarația fondatoare a Conferinței privind 

Viitorul Europei - cel mai amplu proces de consultare și dezbatere din istoria UE, 

privind propria-i soartă - se întâmplă, iată, lucruri care ne dau motive de optimism. 

Chiar nu e momentul ca România să se prăbușească în zodia meschinei discordii 

liberalo-useriste... Pentru că e de lucru! 

(Sursă : Digi 24) 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F

